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ZAPISNIK

Sednicom je predsedavao predsednik Skup5tine Kosova g.NedZat Daci
(koopredsedavaju6i g.Bajram Kosumi).
Predsedavajuii je konstatovao da sednici prisustvuje ukupno 82 poslanika i oworio
sednicu-

7-a sednicu je predloZen slede6i

DNEVNI RED

l.Usvajanje dnevnog reda
2. Zapisnik sa proSle sednice
3. Prvo razmatranje predloga Zakona o upravaljanje javnim finanisjarria i

odgovornostima
4. Razmatranje Poslovnila Skupitine Kosova
5. Razmatranje zahteva ostalih zajednica za imenovanje jednog dlana

PredsedniStva iz njihovih redova
6. Postavljanje pitanja - odgovori i ministara

Predsedavaju6i je informisao posianike o susretu s predsednicima parlamentamih grupa i
donetoj odluci da se na narednom plenamom zasedanju razmotri stanje bezbednosti na

Kosol'u.

1. Usvajanje dnevnog reda

Predsedavaju6i je otvorio raspravu o predlogu dnevnog reda.



Red je uzela Besa Gatleri koja je izrazlla mi5lj enj e da Skupitina treba da minutom
dutanja oda poitu ubijanim uPeii.

Predsedavajuii je rekao da podriava zabrinutost gospodice Gaderi, stim Stoje traZio od
poslanika da Skup5tina vrli svoje obaveze i nadleZnosti prema llstavnom okviru i da se

rad odvij a prema predloZenom dnermom redu.

Po5to nije bilo primedaba, predsedavaju6i je konstatovao da je usvojen dnevni red

2. Zapisnik sa proile sednice

Zapisnik sa prolle sednice je usvojen bez primedaba

Predsedavajudi j e pozvao Ministra za privredu i finansije g.Ali Sadriu da podnese

obrazloZenje pred loga zakona.

Ministar Ali Sadria je istakao da ovaj zakon sluii kao lemelj sistema koji ie obezbediti

racionalho, efikasno i prozimo kori56enje javnih finansija. Javne finansije se ne6e

upotrebljavati na protivzakonit nadin radi oboga6enja pojedinaca ili odretlenih grupacija.

Skup5tina Kosova ima glavnu ulogu u utvrdivanju i sprovodenju javnog budZeta.

Predlog Zakona ureduje i pitanje uputstava SkupStine o tome kako bi Vlada trebalo da

pripremi predlog godiSnjeg budZeta i raspodelu budZetskih sledstava na odredene

korisnile.

Vlada je radila sedam meseci u pripremi ovog predloga zakona, au tome su angaZovani

doma6i strudnjaci, kao i medunarodni eksperti kojima duguj emo naiu zahvalnost.

Vlada je u toku izrade zakona usaglasila svoje stavove sa pravnom Kancelarijom SPGS.

Predlog zakona obezbeduje odgovomosti organa i organizacija koji koriste javni novac,

rz zahtev i obavezu da jawa preduze6a -glavne kompanije, kao Sto su EEI! PTK,

aerodrom i dr. vode svoje knjigovodstvo i izve3tavaju o potroSnji budZeta.

Predsedavajudi je otvorio raspravu o predlogu Zakona u nadelu.

Fatmir RedZepi: P lZakona tebalo je da se razmotri septembra proSle godine, a nije

poznato zasto je doslo do zakainjenja. ovai zakon dobro pokriva oblast budZeta, ureduje
-ov1a56enja 

i nadle2nosti centralnih i opStinskih organa i institucija.

Moje nadelne primedbe odnose se na jedinice u okviru zakona, i to jedinice 2, 3, 4, 9,

11 i 12 , koje imaju velike nadleZnosti u dono5enju odluka, recimo, za imenovanje

direktora btga (ri znice), revizora, carinskihsiuZbi i td. Takode imam odredene primedbe

na nadleZnosti SPGS u vezi sa ulaganj em javnog novca, ali i pored toga u nadelu

podrZavam predlog ovog Zakona.

t

3. Prvo razmatranje predloga Zakona o upravljaqiu javnim finansijama i
odgovornostima



Haki Satri :PodrZavam ekspoze ministra, uz neke primedbe, jer predlogom zakona nije
dovoijno regulisano pitanje ga5enja CFU i njeno pripajanje Ministarstni za privredu i
finansije, nij e data adekvatna uloga Skup5tini i Vladi u postupku izve5tavanja.Zato bi
trebalo da skup5tinske komisije podrobnije razmatraju sva predloZena re5enja i daju svoj
doiprinos njihovom poboljSanju i dopuni.

Ramadan Kelmendi: PodrZavajuii obrazloZenje Ministra, imam neke primedbe, jer
nisu utvrdene nadleZnosti i hijerarhijske veze izmedu op5tinskih organi za budZei i
Ministarstva za priwedu i frnansije. Uporedo sa jedinicama unutra5nje finansijske
revizije, treba odrediti i centralne jedinice finansij ske kontrole koje bi vr5ile nadzor nad
radom oba nivod. Takode stvoriti adekvantne pravne instrumente za finansij sku kontrolu
kod svih korisnika budZeta Kosova. U nadelu podrZavam predlog Zakona.

Predsedavajuii j e stavio na glasanje predlog Zakona i, posle prebrojavanje glasova,
rezultat j e bio slede6i:

Za
Protiv.............
UzdrZanh...-..

82
.00
00

Predsedavajudi je konstatovao da je Skupltina Kosova usvojila u nadelu predlog
Zakona o upravljanju javnim finansijama i odgovornostima -2\02lll.

4. Razmatranje Poslovnika Skup5tine Kosova

Predsedavaju6i je informisao poslanike o radu Komisije za izradu Poslovnika, izrazro
zahvainost dlanovima Komisije i svim mesnim i mealunarodnim ekspertima koji su
doprineli njegovoj inadi i pozvao predsednika Komisije da podnese obrazloZenje ovog
dokumenta.

Poslovnik sadrZi 50 pravila i tri priloga kao sastavni deo, koji se odnose na prava i
obaveze poslanika; rad komisija i kodeks pona.Sanja poslanika.

Zatim je elaborisao pitanja koja su ovim Poslovnikom drugadije regulisana, a ti6u se

postupka konstitutivne sednice; teksta zakletve poslanika; pitanja imuniteta; postupka
podnoSenja predloga o odgovornosti egzekutive i predsednika Kosova;imenovanja sudij a

i tuZilaca;redosleda govomika na SkupStini;ograni(,avanja1rajarrja diskusije;
racionalizacije zakonodavnog postupka i nadina r azrnatranja i usvajanja zakona;odnosa
Skupitine sa SPGS i dr. Integralna diskusijaje priloZena transkripciji

Arsim Bajrami : Predlog Poslovnika ima tri glavna cilja: a) da pove6a efikasnost
SkupStine i zakonodavnih procedura; b) da uspostavi red u Skup5tini, utvrdujudi pravila
skupitinske rasprave i c) da stvori pravnu osnol'rr za rad skup5tinskih komisija. U toku
izrade Komisija je imala u vidu modeie nekoliko parlamenata, kao Sto su kanadski,
irski,hrvatski, slovenadki i albanski.



Sabri Hamiti: PodrZavam idaganje g_ Bajramija, a imam i odredene predloge za
konkretnu izmenu ili dopunu pojedinih pravil4 i to: prav u 19. aodati novu iaeku koia biglasila>Predsedni5tvo se konsultuje s predsednicima parlamentarnih grupa o uwrdivanju
dnevnog reda plenamih sednica Skupstine> i dopuniti pravilo 3 sa no-vom tadkom 3. g.
koja 6e-glasiti>gde 6e se predsednici parlamentamih grupa tretirati jednako kao
predsednici skup5rinskih komisija>.

Fatmir Limaj: U ime parlamentame gnrpe DpK podrZavam predlog poslovnika i
izraiavam naiv' zahvalnost svima onima koji su doprineli njegovoj iluai. rJoJ"
podrZavam predloge prethodnog govomika. posrovnikom treba da se reguli6e i pitanje
slobodne inicijative gradana za tretiranje problema koji ih zabrinjavaj" iLmpiu;".t
tim u vezi Predsednistvo bi trebalo da ima razradeni ptstupak kaia i.e se r tatl irr 

-
razmatrats na plenamim sednicama skupltine. Isto tako treba regurisati i borje resiti
pitanje imuniteta poslanika.

Bujar Dugoli: PodrZavam predlog poslorrLika. tmam neke predloge, posebno kod
_Osngvni! odredaba, gde pored organjzacije i firnkcionisanji Skupitine, njenog
Predsedni5tva i skupstinskih komisija, treba dodati i < pariamentarne grupe). u pravilu
19. koje govori o dnevnom redu, osim ilanova predsednistva keba au p."atazo isetori
parlamentarnih grupa- U pravilu 25. koje se odnosi na hitna pitani4 treba brisati tekst koji
kaie << moLe zahtevati svaki poslanik>, a to zameniti tekstom koji bi otpr ike glasio
ovako < P. arlamentame grupe mogu postavljaju hitna pitanja uz konsuliovanjei
predsednikom SkupStine <.

DZezair Murati: U ime gnrpe koju zastupam odajem priznanje i izrrtavunzarrvahost
onima koji su izradili ovaj Poslovnik. Imam neke sugestije koJe se tidu interesa malih
zajednica, te predlaZem da se u pravilu 36. odredeni minimum 5 svodi na 3 poslanik4 jer
male zajednice imaju mali broj posranika u skupstini, i desto mogu imati razlidite
interese.

Svoje primedbe, sugestije ipredloge na poslorrrik dali su i poslanici: Fatmir Sejdiu,
Sabilje BaSa, EdZljalje Salihu, Berat LjuZa, Sabir Rustemi, Ismajtj Kurreii, Farmir
RedZepi, Fljora Brovina, Hydajet Hyseni, Ramadan Kelmendi, HatidZe Hodza, Fadilj
Kryeziu, sanijeAljai, Agim Krasniii i Hilmo Kandi6. Nihove diskusije su pr oZene
transkipcij i.



Predsedavajudi je dao pauzu u trajanje od jednog sata kako bi Komisija za izradu
Posiovnika zajedno sa predsednicima parlamentarnih grupa ugradila u finalni tekst
Poslovnika primedbe i predloge delegata.

Predsedavajud.ije- pozvao predsednika Kom isije za izraduposrovn ika Skupstine da
podnese zaw5ni tekst ovog poslovnika.

ArsimBajrami: Komisija Skup5tine Kosova za izradu privremenog poslovnika
Skup5tine sa predsednicima parlamentamih gnrpa, u toku pauze plenarne sednice,
konsensusom je utvrdila sledeie

PRE P O RUKE

74;
00;
2.

Predsedavaju6i je konstatovao: Skup5tina Kosova je usvojila svoj privremeni
Poslovnik

5. Razmatranj e za.hteva <ostalih zajednicar> za imenovanje jednog ilana
PredsedniStva Skupltine iz njenih redova, prema ranije postignutom
dogovoru.

Predsedavajudi je informisao poslanike sa zahtevom "ostalih zajednica,' (nealbanske i
nesrpske) koji je razmotrilo Predsedni5tvo Skupltine i predloZilo da se na plenamoj
sednici donose sledeii

1. Komisijaje prihvatila svejezidke i tehnidke primedbe na tekst poslovnika koje su
dali poslanici;

2. Komisija je prihvatila sve primedbe poslaaika u vezi sa prosirenjem delokruga
parlamentamih komisija koje su u skladu sa poslovnikom i

3. Komisijaje ovlastila Predsedniswo Skupstine da .izradi konadan tekst poslovnika,
uz potrebne jezidke ispravke, i isti Sto pre proglasi.

G. Bajrami je proditao amandmane koje je pripremila Komisija sa predsednicima
parlamentamih grupa u toku pauze (12 amandmana) koji su dati u prilogu transkripta.

Predsedavaju6i je dao na glasanje priwemeni posror.nik skupstine Kosova u koji ie se
ugraditi i prihvaieni amandmani koje je Komisija utwdila u toku pauze. Rezultai glasanja
bio je slede6i:

2a.............
Protiv........
Uzdrianth...



ZAKLJ UEAK

Prihvata se zahtev "ostalih zajednica" (nealbanske i nesrpske) za smenu dlana
Predsedni5tva Skup3tine Kosova g. HadZi Sylfi MerdZa i da se na nj egovo mesto

imenjuje gila. Nafije GaS, iz Demolaatske partije Turaka.

Predsedavaju6i se zahvalio g. MerdZi na doprinosu kojije dao u radu Predsedni5tva
Kosova i poleZelo mu uspeh u dalj em radu u Skup5tini.

Predsedavaju6i je dao na glasanje zahtev <<ostalih zajednica> nakon dega je dobijen
slede6i rezultat:

Za vecrna;
Protiv............ 03;
UzdrZani.......0l.

Predsedavaju6i je konstatovao da je gda. Nafije GaI imenovana za Elana

PredsedniStva Skupltine Kosova

Hajredin Ku6i je rekao da u dogovoru sa <ostalim zajednicama> je bilo utwtleno da se

zamena dlana Predsedni5tva izvrSi svake godine iz njihovih redov4 ato vali i za

njihovog dlana u Vladi Kosova.

HadZ Zylfi Merdia je naglasio daje istina da je bio postignut dogovor u okviru (ostalih

zajednica> da se dlan Predsedni5tva zameni svake godine iz njihovih redov4 ali se ovde

radi o usmenom a ne pismenom dogovoru, Sto po meni nema nikakvu vaZnost. Medutim,
s obzirom daje SkupStina tako odludila na osnovu zahteva <ostalih zajednica> to treba da

vaZi i za ministra u Vladi kosova kojije iz <ostalih zajednica>.

Bujar Dugoli se zahvalio g. ZylfiMerdLi na doprinosu koji je dao u radu Predsedni5wa i

destitao gtla. Nafije GaS kojaje imenovana na ovu duZnost, i ujedno je zalraZio dase ova

smena izvr5i i u Vladi Kosova.

DZezair Murati je objasnio dogovor (ostalih zajednicu (zajednice Roma-A5kalije,
Turaka i Bo5njaka) kojim je predvidena smena dlana Predsedni5fva svake godine iz
njihovih redova, medutim, u tom dogovoru nije bilo redi o smeni 6lana Vlade koji je iz
ovih zajednica.

Dievdet Neziraj je podrZao prethodne diskutante da se smena izvrSi i u Vladi Kosova iz
redova <ostalih zajednicar> kao Sto je izwSeno u Predsedni5tl'u Kosova

Hilmo Kandi6 je istakao da podrZava stavove g-Ku6ija i Neziraj a za smenu dlana Vlade

shodno smeni kojaje izwina u Predsednistvu SkupStine.



Sadik Idrizije rekao da od konstituisanja priwemenih organa sarnouprave na Kosow
bio prisutan na svim vaznim sastancima i da nijednom nije bilo govora o tome da se
smeni ministar Vlade Kosova koj i dolazi a ovih Zajednica. On je predloZio da se
preispitaju zapisnici i stenogrami sa tih sednica i da se shodno tome postupi.

6. Postavljanje pitanja - odgovori ministara

6.l.Poslanik Fljora Brovina je blagovremeno j6 postavila dva pitanja vladi Kosova-
Staje udinjeno za otkrivanje otetih i nestalih lica kao i iskopavanih i nestalih teia.

Premijer Bajram RedZepi u odgovoru na pitanje grla. Brovine je naglasio da ovo
predstavlja veliki problem za Skupstinu, vladu, politiEke partije i sve gradane Kosova.
Vlada Kosovaje udinila velike napore, nastavio je g. RedZepi, da u kontaktima sa
medunarodnim faktorirra redolno pokrene pitanje nestalih lica. poseban zahtevje
upuden predstavnicima Saveta Evrope da ne podrZe prijem SRJ pre nego Sto pruZi
konkretne informacije o nestalim licima. U kontaktu sa g. Stejnerom i Kancelarijom
UNMIK-a za nestala 1ica, traZili smo da se w5i pretisak na Beograd radi razre5enja ovog
pitanja. G. RetiZepi je dodao da su odrZani kontakti sa porodicama nestalih i njihovim
asocijacijama. Vladaje na tri svoje sednice diskutovala o ovom pitanju i odludila da
formira komisiju koja 6e se baviti ovim pitanjem zajedno sa odgovarajucom komisijom
Skup3tine i Kancelarijom UNMIK-a, asocijacijom porodica nestalih lica i OZLJpS.
Potpun odgovor premijera je priloZen uz transkipt.

6.2. Poslanik AIjuS GaIi posavio je pitanje za ministru zdravstva o stanju u zdravstm i
preporukama ministarslva.

Ministar Numan Baljid je rekao da je pitanje g. Gaiija veoma op5imo i zahteva posebnu
raspral.u. Stanje u zdravstvu Kosovaje identidno sa ukupnim stanjem u koj em se nalazi
druStvo Kosova, kojim nije ni on zadovoljan. Ministar zdravstva je udinio mnogo kako bi
se stanje u zdravstvu poboljSalo: konstutisano i organizovano je Ministarvstvo zdravstva;
izvrSene su velike investicije na razne projekte posebno u oblasti porodidne medicine,
sekundame i tercijalne medicine; udinili smo velike napore za nabavku, sme5taj,
distribuciju i disperziju lekov4 radili smo na izradi zakona o zdravstvu, kojim su uretlena
i pitanja u vezi sa privatnom praksom; renovirano je nekoliko regionalnih bolnica a
obavljeni su i mnogi drugih poslovi kako bi se izbegle odredene nepravilnosti u ledenju
pacienata i onemogudavanju korupcije. Allivnostima Ministarstva za zdravstvo u toku
2002. godine, rekao je Balji6, stvoreni su preduslovi za efrkasniji rad u 2003. godini.

AIuS GaSi je istakao daje od Ministarstva za zdravstvo traZio da se izvr5i analiza o stanju
u zdravsftrr sa preporukama ministarstva i to od njega odekuje.

6.3.Poslanik Bljerim Baruti postavio je pitanje za ministra za transport i
telekomunikacije - Sta je udinilo ovo Ministarstvo kako bi se gradani sevemog dela
Mitrovice ukljudili u legalnu mreZu telefonije Kosova?



Ministar Zef Morina je dao pismeni odgovor na ovo pitanje koji je dostavljen

poslanicima.

6.4.poslanik AljuS Caii je postavio pitanje Ministru za transport i telekomunikacije - Sta

je udinilo oro Mioirt-rfto u vezi sa postavljanjem putnih ograda kako bi se onemoguiilo

da vozila ugroze peiake na trotuare i Sta je udinilo Ministarstvo za postavljanje potrebne

signalizacije na pesadkim prelazima u blizini Skola na seoskim podrudjima?

Ministar Zef Morina je dao pismeni odgovor i na ovo pitanje koji je dostavljen

poslanicima.

Plenama sednica je zaw5ena u 14.20.

Sekretarij at SkupStine Predsednik Skupitine Kosova
Akademik NedZat Daci


